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  ایران از سال ها پیش در تلاش بوده و اقداماتی را انجام داده 
که آمریکا به برجام بازگردد. چنانکه وارد چندین دور مذاکرات 
در جهت احیای برجام با 1+4 شد که نشان می دهد ایران تمایل 
به احیای برجام و بازگشت آمریکا به برجام دارد اما این خود 
آمریکاست که به برجام باز نمی گردد. لذا اینکه مطرح شود 
در ادامه پیوستن ایران به سازمان همکاری شانگهای و پیمان 
اقتصادی بریکس دولت به دنبال احیای برجام نیز باشد باید 
اذعان داشت که ایران چه عضو شانگهای و بریکس بشود یا نشود 
و روابط خود را با کشورهای منطقه گسترش دهد یا روال سابق را 
پیش بگیرد این آمریکاست که باید تصمیم بگیرد که می خواهد 
به برجام بازگردد و تعهدات برجامی خود را عمل کند و با ایران 
به توافق برسد یا خیر. فعلا آنچه از شواهد و قرائن برمی آید این 
است که دولت بایدن اراده و عزمی برای اینکه بخواهد مسیری را 
که دونالد ترامپ رئیس جمهور پیشین در پیش گرفت را تغییر 
دهد ندارد. در لفظ و بیانیه های سیاسی و سخنرانی ها دولت 
بایدن می گوید که خروج از برجام اشتباه بود و با این کار ایران 
به سلاح هسته ای نزدیک می شود و سطح غنی سازی خود را 
افزایش داده ولی تغییری در آن رویکرد نمی دهد. از این جهت 
است که گفته می شود همه چیز به واشنگتن و تصمیم و نظر آنها 
بستگی دارد. هر چند که خیلی خوشبینی وجود ندارد. البته 
این عدم خوشبینی از این جهت نیست که ایران نمی خواهد 
برجام احیا شود یا آمریکا به برجام بازگردد بلکه به این دلیل 
است که آمریکایی ها چنین عزم و نیتی ندارند. در داخل آمریکا 
انتقادات بسیار جدی است و باید منتظر بود که دولت بایدن چه 
می کند والبته یک سری نشانه ها وجود دارد که شاید یک توافق 
نانوشته ای صورت بگیرد مبنی بر اینکه ایران سطح غنی سازی 
خود را کاهش دهد و آمریکایی ها سخت گیری های خود را نسبت 
به تحریم های نفتی کاهش دهند. این هم البته در حد گمانه زنی 
است و اطلاعات پشت پرده ای در دست نیست که چنین توافق 
نانوشته ای در جریان باشد. اما آنچه مشکل است اینکه مشکل در 
آمریکا و واشنگتن است و اینکه تصور کنیم دولت آقای رئیسی 
باید تغییر روش بدهد چندان درست نیست. دولت آقای رئیسی 
آماده بازگشت به برجام و اجرای این توافق است، اما در صورتی 
که آمریکا هم به توافق برگردد و تعهدات خود را انجام دهد. آنچه 
اکنون مشخص است در مسیر مسائل بشر دوستانه که شامل 
آزادی زندانیان است توافق صورت گرفته و علنی و رسمی در 
حال اجراست. اما آن چیزی که مربوط به مباحث تحریم های 
هسته ای می شود مواضع دولت آمریکا چیزی را نشان نمی دهد. 
مشخص نیست که مذاکرات محرمانه ای در جریان است یا خیر، 
اما قدر مسلم مخالفت با این قضیه در داخل آمریکا خیلی قوی 
است و بعید است که دولت بایدن بتواند نوعی اقناع در جامعه 
آمریکایی ایجاد کند. اکنون بر سر همین مساله که 5 تن از 
آمریکایی های ایرانی تبار نیز آزاد می شوند دولت بایدن زیر انتقاد 
قرار گرفته و می گویند که خوش رقصی می کند، تسلیم شده و 
باج داده است. در حالی که 5 زندانی آمریکایی هم آزاد شده اند. 
حال فکر کنید که ایران هیچ زندانی آزاد نمی کرد و دولت بایدن 
می خواست تخفیف ها و معافیت های تحریمی برای ایران در نظر 
بگیرد؛ حتما انتقادات خیلی بیشتری متوجه دولت بایدن می شد 
لذا بعید است که دولت بایدن در این شرایط عزم، اراده و جرأت 

چنین کاری را داشته باشد. 

  مشکل برجام در آمریکاست، نه ایران
یادداشت

 تعادل به سیاست خارجی 
بازگشته است

سخنگوی دولت گفت: بازگرداندن تعادل به 
سیاست خارجی، اولویت  دولت سیزدهم است 
و در ۲4 ماه گذشته رئیسی 1۹ سفر خارجی 
1۶۳ سند همکاری بین المللی  داشت و 
امضا شد. علی بهادری جهرمی در حساب 
کاربری خود در توییتر به مناسبت هفته 
آغاز دولت، نوشت: »گزارش دو سال خدمت 
– 1 بازگرداندن تعادل به سیاست خارجی، 
اولویت  دولت سیزدهم در ۲4 ماه گذشته 
رئیس جمهور 1۹ سفر خارجی داشت؛ 1۶۳ 
سند همکاری بین المللی امضا شد. احیای 
روابط با همسایگان، عضویت در سازمان های 
شانگهای و بریکس، آورده های اقتصادی - 

سیاسی فراوانی دارد.«

 برنده ترین سلاح دشمن 
معاون فرهنگی و تبلیغات دفاعی ستاد 
کل نیروهای مسلح با بیان اینکه برنده ترین 
سلاح دشمن در عرصه جنگ اقتصادی و 
فرهنگی است و سلاح دیگری برای مقابله با 
ایران ندارد، خاطرنشان کرد: اساس جنگ 
نظام سلطه با ایران برای برداشتن مانعی به 
نام ایران و به منظور غارت بیشتر ملت هاست 
که در اینجا هم راهبرد آن ها غلط است 
سردار ابوالفضل شکارچی افزود: آنچه امروز 
دشمنان در برنامه ریزی های خود علیه این 
مردم گنجانده اند، این است که باز هم فشار 
اقتصادی را بر مردم افزایش دهند تا بلکه مردم 
را ناراضی کنند؛ لذا همان گونه که اصناف در 
سایر عرصه ها حضور مؤثر داشتند، این عرصه 
هم حضور هوشمندانه و هدفمند بازاریان و 
اصناف را می طلبد؛ زیرا افسران و فرماندهان 
این جنگ، شما بازاریان و اصناف هستید. این 
جنگ اقتصادی ناجوانمردانه از ابتدای انقلاب 
با شیب و روند افزایشی ادامه داشته است؛ این 
در حالی است که دشمنان تا دیروز حرف از 
نجات ملت می زدند و امروز سخن از فشار بر 

ملت به میان می آورند. 

  طرح »شهریاران« 
برای حل مسائل کشور

معاون هدایت عملیات ستاد مردمی سازی 
دولت گفت: طرح »شهریاران« میدانی برای 
نقش آفرینی و هم افزایی مسئولان، شبکه 
دستیاران مردمی سازی، حلقه های میانی 
و گروه های مردمی در راستای حل مسائل 
کشور با اولویت مردمی سازی اقتصاد است. 
و  یافتن  کرد:  تاکید  لطفی  محمدحسن 
الگونمایی اقدامات مردمی سازی، هم افزایی 
حلقه های میانی و مسئولان با هدف انجام 
اقدامات جدید مردمی سازی ناظر به حل 
مشکلات مردم، شناسایی و تقدیر از مدیران 
دلسوز مردمی، پیدا کردن موانع پر تکرار 
مردمی سازی، مانع زدایی از مسیر حلقه های 
میانی و آحاد مردم از جمله اتفاقاتی است 
که در طرح ملی شهریاران به لطف خدا رقم 

می خورد. 

پیشنهاد یک نماینده مجلس 
برای خدمت اجباری

یک نماینده مجلس پیشنهاد داد که با فراهم 
شدن فرصت خرید سربازی اجباری برای 
مشمولان غایب، با استفاده از منابع حاصله، 
ضمن اختیاری و حرفه ای کردن خدمت 
وظیفه عمومی، حقوق خوبی به متقاضیان 
سربازی پرداخت شود. علی اصغر عنابستانی 
بر لزوم تعیین تکلیف مشمولان سربازی غایب 
تاکید و اظهار کرد: یکی از مباحثی که امروز 
مطرح می شود این است که گفته می شود سه 
میلیون نفر سرباز غایب داریم؛ ما حتی اگر این 
تعداد را دو میلیون نفر درنظر بگیریم، چنانچه 
امروز بگوییم مساله سربازی افراد غایب را 
با پرداخت مبلغی مشخص حل می کنیم؛ با 
این روش محل پرداخت حقوق سربازی نیز 
مشخص می شود؛ چراکه در این شرایط رقم 
ریالی کلانی برای ستاد کل می ماند که این 
ستاد می تواند با منابعی که از این محل حاصل 
می شود، بگوید هر کسی به سربازی بیاید عدد 
مشخص و خوبی به عنوان حقوق به او تعلق 

می گیرد. 

  ایران باید 
یک قدرت دریایی شود

دستیار و مشاور عالی فرمانده کل قوا گفت: 
باید بتوانیم میان قلمروهای ژئواستراتژیک 
دریایی و زمینی پیوند برقرار کنیم و موقعیت 
جغرافیایی ایران نیز ظرفیت این استراتژی 
جدید را دارد. سرلشکر سیدیحیی صفوی 
گفت: تحلیل جایگاه انقلاب، جمهوری اسلامی 
و جبهه مقاومت در شکل دهی به نظم جدید 
جهانی یک ضرورت است. بدون حضور در 
دریاها و اقیانوس ها نمی توانیم جایگاه ایران، 
انقلاب اسلامی و جبهه مقاومت را در هندسه 
نظم جدید جهانی تعریف کنیم. وی با اشاره 
به اهمیت برگزاری همایش ملی فرصت ها 
و تهدیدهای نوپدید دریایی اظهار کرد: این 
همایش علمی باید با مشارکت صاحب نظران 
و ایده پردازان بتواند چگونگی دسترسی به 
قدرت دریایی را حداقل در بعُد نظری تعیین 

کند. ایران باید یک قدرت دریایی شود. 

 امیرعلی ابوالفتح
تحلیلگر مسائل بین الملل 

خبــــر
 ابراهیم فیاض:   

حاکمیت علوم تجربی آسیب ز است  
آرمان ملی:  یک جامعه شناس اظهار داشت: وقتی در 
جوامع حاکمیت به »حکومت نوسازی« تبدیل می شود، هنگام 
تصمیم گیری توجهی به مطالبه عمومی ندارد. در واقع در 
»حکومت نوسازی« ترجیح این است که هدف های پیش بینی 
شده محقق شوند اما بدون آنکه رضایت یا نارضایتی افکارعمومی 
اهمیتی داشته باشد. ابراهیم فیاض گفت: در »نوسازی« ارزشی 
بر آنچه در ذهن مردم می گذرد، قائل نیست. در برهه ای که 
»نوسازی« عادی شده و دولت مستقر هیچگونه تهدید داخلی 
و خارجی را متوجه خود نمی بیند یا خودِ نوسازی بدون هیچ 
مانعی مسیرش را طی می کند، اعتماد عمومی اهمیت می یابد 
اما زمانی که قرار بر نوسازی گذاشته می شود، افکار عمومی به 
حاشیه رانده می شوند. برای دست اندرکاران فقط این مهم است 
که کار جلو برود و فرقی ندارد جامعه با این کار ها موافق است 
یا مخالف! یعنی باید فرودگاه بسازند، دانشگاه بسازند، مدرسه 
بسازند. وی عنوان کرد: جامعه ما امروز در اوج علوم تجربی 
است و به همین دلیل موشک و هواپیما می سازیم و در انرژی 
هسته ای قدم های زیادی برداشته ایم که همه این کار ها نتیجه 
علوم تجربی است. اما خبری از »علوم انسانی« نیست یعنی وقتی 
کسی به پزشک مراجعه می کند، پزشک بدون این اینکه کاری 
به شخصیت، شغل و... بیمار داشته باشد با معاینه ای ابتدایی، 
مثلا اتاق عمل را تجویز می کند، تا شاید از این طریق هم درآمد 
بیشتری داشته باشد و هم تجربه شان بیشتر شود. حکمرانی ای 
که بر اساس علوم انسانی بنا شود، مردم را مهم می داند و به نظرات 
عمومی اهمیت می دهد. اما حکمرانی علوم تجربی احتیاجی به 
مردم در خود نمی بیند و فقط به فکر نوسازی و پیشرفت های 
بیشتر است تا از این طریق توسعه را تجربه کند؛ توسعه ای که 
به زعم آن ها کمترین احتیاجی به اعتماد عمومی ندارد؛ نمونه 
این مسئله در دهه شصت در کشورهای غربی رخ داد که اصرار 
حاکمیت به »حکومت تجربی« اعتراض جوانان را موجب شد. 
چون دیده بودند که نتیجه حکومت تجربی دو جنگ جهانی 
و جنگ ویتنام را به همراه داشت؛ به همین دلیل دانشجویان 
آمریکایی و فرانسوی حکومت علوم انسانی را بنا کردند و در 
دهه هفتاد میلادی علوم انسانی حاکم بر علوم تجربی شد که 
نمونه اش پارادایمی است که »توماس کوهن« مطرح کرد و گفت 
علوم تجربی تابعی از علوم انسانی در مقوله ای به نام »جهان 
پدیداری« است که این بحث ها تا امروز هم ادامه پیدا کرده است. 
فیاض تصریح کرد: بررسی شرایط نشان می دهد به همان اندازه 
که پیشرفت داشته ایم، خانواده ها  آسیب دیده اند. البته آمار های 
رسمی حکایت از پیشرفت تکنولوژی و... دارد اما در آنِ واحد، 

بیکاری طلاق خودکشی اعتیاد افسردگی و... بیشتر می شود. 

  آرمان ملی: رئیس جمهور با 
بیان اینکه همه کسانی که امروز 
برای پیشرفت کشور و امیدآفرینی 
تلاش می کنند شایسته تقدیر 
هستند، اظهار کرد: ما در گام 
الزام  اسلامی  انقلاب  دولت 
انکارناپذیر به تحول در نظام اداری 
کشور داریم. نظام اداری در تحقق 
اهداف بسیار نقش آفرین است. 
این نظام باید چابک و امیدآفرین 
باشد و در تداوم نظام انقلابی قرار 
گیرد. سید ابراهیم رئیسی گفت: 
تقویت  کشور  اداری  سازمان 
ایمان، مردم پایه بودن، عدالت پایه 
بودن و افزایش بهره وری را در 
خود باید داشته باشد. وظیفه همه 
مسئولان و کارمندان آن است که 
نظام اداری ما را متناسب با نظام 
انقلابی کنند. وی با بیان اینکه 
افزایش سرمایه گذاری و بهره وری 
 ۸ برای ایجاد رشد اقتصادی 
درصدی لازم است، تأکید کرد: 
همه مدیران و مسئولان باید به 
افزایش بهره وری فکر کنند تا 
رشد تولید در حوزه اقتصادی 
را در کنار رشد رضایتمندی 
کشور، اعتمادآفرینی و سرمایه 
اجتماعی باهم تجربه کنیم و این 
در صورتی که یک نظام کارآمد 
اداری در کشور حاکم باشد، 
شکل خواهد گرفت. وی ادامه 
داد: در بسیاری ادارات امکان 
دستیابی به نتیجه با کم کردن 
فرآیندهای مختلفی که کندی 
کار را افزایش می دهد، وجود دارد. 
همه دستگاه های کشور یکبار 
تمامی این فرآیندهای موجود 
اداری را بررسی کنند و ببینند 
با کم کردن و  چطور می توان 
کوتاه کردن مسیرهای گردش 
کار اداری به چابک سازی دستگاه 
کنند.  کمک  اداری  نظام  و 
کرد:  عنوان  رئیس جمهوری 
توجه به موضوعاتی مثل اینکه 

ضروری است نظام اداری اصلاح 
شود و اینکه دشمن می خواهد 
نظام اداری اصلاح نشود تا مردم 
از آن شاکی و ناراضی باشند، 
یک  مسئول  می کند  کمک 
سازمان به سمت چابک سازی 
دستگاه مربوطه خود حرکت کند. 
رئیسی تأکید کرد: مسئولان و 
مدیران تا زمان پیگیری انجام 
یک امر، کار خود را ادامه دهند و 
خسته نشوند. تا زمانی که تحقق 
عملی یک امر را پیگیری نکردند، 
انجام آن امر را تحقق یافته تلقی 
نکنند. فرآیندهای کار اداری 
نیاز به بازنگری دارد یک کاری 
چهارشنبه باید انجام می شده و به 
شنبه می کشد، همان چهارشنبه 
بمانید و کار را تمام کنید. وی 
افزود: حتماً دنبال این باشید که 
با مردم بی واسطه صحبت کنید. 
در جلسات هم حاضر شوید، اما 
با مردم ارتباط نزدیک داشته 
که  کنید  کارسنجی  باشید. 
انجام یک امر چند نفر نیرو نیاز 
دارد. گاهی کاری آن حجم از 
نیرو و فرد را نمی خواهد. انجام 
یک کار واقعا نیازی به این همه 
مسئولیت  و  پست  معاونت، 

تصریح  رئیس جمهور  ندارد. 
کرد: در برخی ادارات تا نیمی 
از معاونت ها و در برخی دیگر 
یک سوم معاونت ها خالی مانده 
است. یعنی بدون اینکه کاری 
تعریف شود برای آن معاونت 
تعریف کرده اند. درست نیست 
که برای افراد جا تعیین کنیم، 
نه برای کار. بگوییم فلانی شأنش 
کمتر از معاونت نیست و برایش 
معاونت تعریف شود، این جای 
تعجب دارد. وی تاکید کرد: همه 
کسانی که در کشور مسئولیت 
دارند مسئول عمر و کار روزانه 
کارکنان هم هستند که چگونه 
این عمر را گذراندند. کاری که 
چندان هم وقتی نمی گرفته است 
عمری را به خود اختصاص داده 
است. نیروها نباید وقت شان در 
کار اداری تلف شود. برای نیروها 
کار تعریف کنیم و نگذاریم وقت و 
عمرشان تلف شود. رئیسی اظهار 
کرد: احترام به مردم در نظام 
اداری حتماً لازم و ضروری است، 
اینکه نیروی اداری پیش پای 
مردم بلند شود جلوه ای از توجه 
و احترام به مردم است، اما احترام 
به مردم فقط پیش پای شان بلند 

شدن نیست، راه  انداختن کارشان 
در کوتاهترین زمان و باسرعت 
است. رئیس دولت سیزدهم با 
بیان اینکه وقتی نیروها در ادارات 
و دستگاه ها استخدام می شوند 
خاطرشان جمع می شود اذعان 
کرد: این تصور هم در علم افزایی 
شکل می گیرد که فکر می کنند 
حکم  رسیدند،  مقصد  به 
استخدامی گرفتند و دیگر نیازی 
این  نمی بینند.  علم افزایی  به 
آموزش های ضمن خدمت هم 
کار علم افزایی دانشگاه را نمی کند 
و آن هم به مزایا و امتیازات 
سازمانی وصل شده است. رئیسی 
با بیان اینکه نظام عادلانه حقوق 
و مزایا به کارکنان دولت یکی از 
رسالت های مهم ما است، اظهار 
کرد: اگر نظام عادلانه پرداخت 
جای خود را به نظام چانه زنی 
بدهد و هرکس بیشتر در مجلس 
و دولت چانه بزند بیشتر دریافت 
کند، باعث تأسف است. هرکس 
باید به میزان کار و زحمت خود 
دریافتی داشته باشد و ما هم 
موظف به پرداخت هستیم. وی 
با تاکید بر اینکه باید مجلس و 
دولت دست به دست هم دهند که 
کارکنان دولت احساس عدالت 
کنند، خاطر نشان کرد: جز این 
باشد در نظام چانه زنی یک بخش 
می آید و چانه می زند تا بیشتر 
دریافت کند و یکی می گوید فلان 
وزارتخانه بیشتر گرفته است، 
فلان دانشگاه بیشتر پرداخت 
می کند، فلان واحد اداری بیشتر 
می شود  مگر  می دهد،  حقوق 
اینطور عمل کرد؟ نظام عادلانه 
پرداخت باید محقق شود، مجلس 
و دولت باید در این زمینه باهم 
تلاش کنند، ممکن است عده ای 
هم ناراحت شوند اما مهم این 
است که عموم مردم از ما راضی 

باشند. 

رئیس جمهور در توصیه به مسئولان:

 با مردم بی واسطه صحبت کنید
    برای افراد کار تعریف کنید نه صندلی

 از پهپاد ما استفاده
نامناسبی نمی شود

  معاون توسعه مدیریت و برنامه 
راهبردی و سخنگوی وزارت دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مسلح در پاسخ 
به این سوال که آیا هواپیمایی به 
کشور آمده است؟ گفت: هرکدام 
از این توافق ها که به مرحله نهایی 
و اجرایی برسد اطلاعات لازم در 
اختیار ملت ایران قرار خواهد گرفت. 
ملاحظات امنیتی وجود دارد که تا 
قبل از نهایی شدن این فرآیندها 
هیچ کشوری مایل به اطلاع رسانی 
در مورد آنها نیست بنده هم همین 
هیچ  که  اطمینان می دهم  قدر 
فرآیندی نبوده است که لغو یا مختل 
شده باشد. رضا طلایی نیک افزود: 
اگر با کشوری ملاحظات سیاسی 
و امنیتی نداشته باشیم و مطئمن 
باشیم که از این پهپاد ما استفاده 
نامناسبی نمی شود و با ملاحظه 
ظرفیت تولید پهپاد و تامین نیاز 
داخلی، آمادگی صادرات پهپادهایی 
که در سبد محصولات صادراتی 

هستند را داریم. 

»آرمان ملی« مواضع انتخاباتی موتلفه را بررسی می کند؛ 

بادامچیان:50درصددرانتخاباتشرکتمیکنند!
 کنعانی مقدم: آقای بادامچیان انتخابات مرصاد سیاسی است

دشمن در حال فتنه 
انگیزی  است

 »رفیق بازی«
 در انتخاب وزیر

 معاون اول قوه قضائیه گفت: 
دشمن در حال زمینه سازی و 
فعالیت تبلیغی برای فتنه انگیزی 
در شهریور ماه امسال است و با 
بصیرت و تبعیت از رهبری قطعا 
تلاش دشمن ناکام خواهد ماند. 
داشت:  اظهار  مصدق  محمد 
رئیس قوه قضائیه در جلسات 
قبل متعدد تاکید کردند که در 
خصوص شیطنت و فتنه دشمن 
باید هوشیار باشیم. وی افزود: 
یکی از شگردهای دشمنان بدبین 
کردن مردم نسبت به مسئولان 
است. یکی از وظایف ما صیانت 
از نیروی انسانی بوده که یکی از 
این ارگان ها در این رابطه دادگاه 
عالی انتظامی قضات است. مصدق 
گفت: یکی از وظایف دادگاه عالی 
انتظامی قضات و مرکز حفاظت 
و اطلاعات قوه قضائیه صیانت از 
نیروهای دستگاه قضا و حفظ 
انگیزه آن ها باید باشد. قاضی و 
تشخیص قاضی مستقل است در 
این حال مشورت کردن وی در 

انجام امور امری مهم است. 

 حسن نوروزی عضو کمیسیون 
قضائی و حقوقی مجلس گفت: 
دولت تا امروز به طور نسبی موفق 
و پر جست و خیز بوده است و 
تصمیم  استانی  سفر های  در 
گیری های خوبی در بحث امنیت، 
آسایش و سلامت داشته است. 
اما افرادی هستند که ژن آن ها 
با ژن دولت رئیسی نمی خواند و 
باید مرخص شوند. به طور مثال؛ 
در وزارت ورزش قطعا رئیسی 
باید علی مرادی را معرفی کند، 
زیرا این فرد جانباز و آزاده بوده و 
تخصص دارد و ۲۰ الی ۲5 سال در 
وزارت ورزش است و تنها دکتری 
است که در آن جا حضور دارد و 
حال این شخص باید وزیر شود نه 
اینکه هر کسی را از سر رفیق بازی 
وزیر کنند. دولت باید جهادی و 
انقلابی باشد. رئیسی باید تمام 
مراکز عمومی و غیر دولتی را تحت 

کنترل بگیرد. 

اسقایی:  ملی–احسان  آرمان   
حزب موتلفه اسلامی قوی ترین حزب اصولگرا 
رفتار  که  است  اسلامی  درجمهوری 
تشکیلاتی آن برای تمامی فعالان سیاسی 
نماد است. چرا که موتلفه نیروی سیاسی را 
از کف جامعه می گیرد اندیشه های خود را  
برای آنها تبین می کند  و بعد از تربیت آنها با 
توجه به نفوذی که در ساختار قدرت در قوای 
سه گانه و حتی بازار ایران دارد از آنها برای 
پیشبرد اهداف حزبی خود استفاده می کند. 
موتلفه   اسلامی مورد اعتماد نظام است و 
نگاهش به پایداری ها هرچند توام با احترام 
است اما رفتارهای تندگرایانه آنها را تایید 
نمی کند. حزب موتلفه شاید اولین تشکل 
و حزبی بود که از محمود احمدی نژاد بعد از 
عملکرد سیاسی نامطلوب فاصله گرفت. اخیرا 
دبیرکل این حزب مواضع انتخاباتی تشکل 
خود را تشریح کرده و در مردم آرایش صحنه 
انتخاباتی و نوع حضور مردم در رقابت های 
مجلس شورای اسلامی مواضعی را اتخاذ 

کرده که البته چالشی است. 
 حضور 50درصدی در انتخابات

اسدا... بادامچیان، دبیرکل حزب موتلفه 
اسلامی درگفت وگویی تاکید می کند در 
مجموع نظر من این است که این دوره از 
انتخابات، ما یک دوره بسیار جالبی داریم که 
در دنیا ویژگی خاص خودش را دارد. وی با 
تاکید بر اینکه در انتخابات پیش رو 5۰ درصد 
از مردم شرکت خواهند کرد. بادامچیان 
افزود: »آنکه مردم از  وضعیت معیشتی راضی 
نیستند همه می دانیم، می خواهند این را 
علاج کنند. علاج با تظاهرات و درگیری 
نیست. خودشان به رئیس جمهور رأی دادند. 
بنابراین نمی شود این را براندازند؛ بلکه باید 
با یک انتخابات آزاد و با مجلسی تحول گرا 
این قضیه را حل کنند. پس مردم برای حل 
مشکلات اقتصادی، معیشتی، مهارگرانی، 
مهار تورم، مسأله تکامل نظام و پیشرفت و 
رفع موانع تولید و این قضایا یک راه دارند و آن 
راه انتخاب نمایندگان قوی در مجلس است. 
بنابراین مردمی که عاقلانه و هوشمندانه 
درتمام این حوادث چهل و چندسال حضور 

داشته اند، قطعا برای حل مشکلات در 
انتخابات شرکت می کنند.«

 چرا بادامچیان اینگونه می اندیشد
نمی توان بادامچیان را یک تحلیلگر ساده 
مسائل سیاسی دانست. بادامچیان یکی از با 
تجربه ترین و شاید پیر سیاست ورز در بین 
اصولگرایان باشد. او مواضعی چون میر سلیم 
نمی گیرد که مطلوب نیست و رسانه های 
زرد می کوشند او را سوژه کنند. از این رو 
باید دید خبری در راه است که آقای دبیرکل 
از مشارکت بالای 5۰ درصدی مردم در 
انتخابات می گوید؟ برای نمونه آیا قرار است 
اصلاح طلبان در انتخابات پیش رو در سطح 
ژنرال  هایشان تایید صلاحیت شوند که رقابت 
بین موتلفه و پایداری با کارگزاران و اتحاد 
ملت باعث زنده شدن جهت گیری سیاسی در 
بین قشر خاکستری جامعه شده تا انتخابات 
به محل جذب رای بیشتر به افکار تبدیل 
شود؟ آقای دبیرکل سخنانی می گویند به 
آنچه از آن قابل برداشت است این است 
که »مردم در انتخابات رای داده اند و البته 
گرانی و تورم و... به وجود آمد و از این رو پای 
صندوق های رای حاضر می شوند که تفکری 
که باعث این رویه در کشور شده را رد یا حتی 
تایید کنند؟« سوال این است که موتلفه 
اسلامی مگر خود را مخالف تفکر اقتصادی 
دولت می داند که مردم به آنها و نه به پایداری 
رای دهند تا موتلفه در عمل با ابزارهای 
قانونی در مجلس آینده ریل گذاری اقتصادی 
در کشور را تغییر دهد. به نظر می رسد آقای 
بادامچیان قرار است در ماه های آینده اعضای 
حزبش را علیه پایداری های مجلس بسیج 
کند تا مسیر خود را از سایر اصولگرایان جدا 
نماید. این درحالی است که از هم اکنون 
ندای سهم خواهی پایداری ها از مجلس 

آینده به گوش می رسد. 
 مرصاد سیاسی

 دبیرکل حزب سبز در ارتباط با اظهار 
نظر اخیر دبیرکل حزب موتلفه اسلامی به 
»آرمان ملی« گفت: آقای بادامچیان یک 
سیاستمدار کهنه کار و با تجربه است. او از 
سال 1۳4۲ به این سو در  متن مسائل سیاسی 

بوده و با جامعه ایران آشناست و حوادث 
تاریخی انتخابات در مواقع مختلف را درک 
کرده و قاعدتا تجزیه و تحلیل ایشان باید 
مبتنی بر اطلاعات و داده هایی باشد که به 
روند انتخابات گذشته بر می گردد. وی باید 
شرایط فعلی را در تحلیل خود لحاظ نماید. 
حسین کنعانی مقدم افزود: همه ما آرزو 
می کنیم در انتخابات آینده بالای 5۰ درصد 
در انتخابات مشارکت کنند اما این سیاسیون 
و احزاب و تشکل های سیاسی هستند که باید 
رسالت خود را در تشویق مردم برای حضور در 
انتخابات را عملیاتی کنند. این در حالی است 
که این بار با تبلیغات مشارکت حاصل نخواهد 
شد. در این معنا که فکر کنیم با تشویق کردن 
و کار میدانی بتوانیم مردم را پای صندوق 
بیاوریم، صحیح نیست. زیرا مردم در مرحله 
قضاوت و داوری هستند و بررسی می کنند که 
شرایط کشور چگونه است و مواضع جناح ها 
و احزاب و فعالان سیاسی را سبک سنگین 
کرده و بعد در مورد شرکت در انتخابات 
تصمیم می گیرند. ۳۰ درصد همیشه در 
پای صندوق های رای حاضر شدند و این 
بار هم خواهند بود. مشکل ما این است 7۰ 
درصدی که آرای خاکستری اند به سادگی 
پای صندوق رای حاضر نخواهند شد، این ها با 
رفتار و عملکرد دولت پای صندوق رای آورده 
می شوند. بنده معتقدم آرای خاکستری 
را باید تبدل به آرای سبز کرد. در غیر این 
صورت با آرای قرمز روبه رو خواهیم شد و 
این به نفع هیچکس نیست. از این رو باید 
دید آقای دبیر کل چه برنامه ای دارد که آرای 
خاکستری را پای صندوق رای بیاورد و آیا این 
برنامه اجرایی می شود یا نه وگرنه خوشبینانه 
صحبت کردن ممکن است همه را غافل کند. 
من بارها اعلام کرده ام انتخابات بعدی یک 
مرصاد سیاسی است و دشمنان به هر اقدامی 
دست خواهند زد تا مردم در انتخابات حاضر 
نشوند. حال باید دید موتلفه اسلامی برای 
عبور از مرصاد سیاسی چه برنامه ای دارد. با 
خوش خیالی نمی توان آرزوی حضور برای 5۰ 
درصد مردم در انتخابات را کرد. باید گفت: 

چه کرده ایم که مردم پای صندوق بیایند.


